Приложение №2
	1. Murmansk region is rich in minerals and natural resources which are sent to all parts of our country.
	1. Мурманский край богат минералами и природными ресурсами, которые транспортируются во все концы нашей страны.

	2. Being a cultural town, Murmansk is famous for its theatres, cinemas, monuments and the Museum of Local Study.
	2. Как культурный центр Мурманск известен театрами, киноцентрами, памятниками и Областным краеведческим музеем.

	3. A lot of sportsmen of the Murmansk region are well known for fans of sport.
	3. Многие спортсмены Мурманской области хорошо известны фанатам спорта.

	4. Murmansk is a maritime city.
	4. Мурманск – морской город.

	5. Murmansk was officially founded on October 4th, 1916.
	5. Официально Мурманск был основан 4 октября 1916 года.

	6. There are many cultural centers in Murmansk nowadays: the Museum of Local Lore, the Regional Art Museum, the Museum of the North Navy, the Local Palace of Culture (and others).
	6. Сейчас в Мурманске много культурных центров: областной краеведческий музей, областной художественный музей, военно-морской музей Северного флота, Областной дворец культуры (и другие).

	7. There are 22 species of plants on the territory of the region, 2000 species of insects, about 140 species of fish, 270 species of birds and 32 species of mammals.
	7. В Мурманской области существует 22 вида растений, 2000 видов насекомых, 140 видов рыбы, 270 видов птиц и 32 вида млекопитающих.

	8. Murmansk has some regional holidays such as traditional Festival of the North, Holiday of the Sun and Day of the Town.
	8. В Мурманске отмечаются некоторые местные праздники, такие как Праздник Севера, Праздник Солнца и День города.

	9. The only in the world nuclear powered icebreaker fleet is based here.
	9. Здесь расположен единственный в мире атомный флот.

	10. The rivers, lakes and reservoirs of Murmansk Region are rich in fish.
	10. Реки, озера, водохранилища Мурманской области богаты рыбой.

	11. In Pervomayskyi district you can see high-storeyed buildings with beautiful panels on the walls of the houses.
	11. Первомайский округ застроен, в основном, типовыми многоэтажными домами, единственным украшением которых являются живописные панно стенах.

	12. The Lapps are the small people, forming the native population of the North of Kola Peninsula.
	12. Саамы (Лопари)- небольшой народ, составляющий коренное население севера Кольского полуострова.


